



Neue Perspektiven für die japanische Strafrechtswissenschaft

Von Prof. em. Dr. Dr. h.c. mult
Keiichi Yamanaka

2026, 532 S., geb., 184,– €

ISBN 978-3-7560-3078-1

E-Book 978-3-7489-5420-0

(Beiträge zum Strafrecht – Contributions
to Criminal Law, Bd. 29)



Dieser Sammelband vereinigt die von Keiichi Yamanaka seit 2012 in deutscher Sprache erschienenen Aufsätze. Yamanaka versteht in seinem Werk die historische Entwicklung der japanischen Strafrechtswissenschaft als an den Wandlungen der japanischen Gesellschaft orientiert. Das Bedürfnis des japanischen Strafrechts, auf gesellschaftliche Veränderungen zu reagieren, ist heute größer als je zuvor: Neue Technologien und zunehmende gesellschaft-

liche Spannungen fordern auch das Strafrecht heraus. In seinen Aufsätzen nimmt Yamanaka diese Herausforderungen an und versucht, Kriminalpolitik und Strafrechtsdogmatik neue Perspektiven zu eröffnen. Keiichi Yamanaka ist emeritierter Professor der Kansai-Universität in Osaka und forscht unter anderem rechtsvergleichend zum japanischen und deutschen Strafrecht.

Digital verfügbar auf [inlibra.com](https://www.inlibra.com)

Bestellen Sie im Buchhandel oder versandkostenfrei unter nomos-shop.de | Kundenservice +49 7221 2104-222 | service@nomos.de

Alle Preise inkl. Mehrwertsteuer



Nomos



Neue Perspektiven für die japanische Strafrechtswissenschaft

By Prof. em. Dr. Dr. h.c. mult
Keiichi Yamanaka

2026, 532 pp., hc., € 184.00

ISBN 978-3-7560-3078-1

E-Book 978-3-7489-5420-0

(Beiträge zum Strafrecht – Contributions
to Criminal Law, vol. 29)

In German



This anthology brings together the essays published in German by Keiichi Yamanaka since 2012. In his work, Yamanaka understands the historical development of Japanese criminal law as being oriented towards the changes in Japanese society. The need for Japanese criminal law to respond to social changes is greater today than ever before: new technologies and increasing social

tensions are also challenging criminal law. In his essays, Yamanka takes up these challenges and attempts to open up new perspectives on criminal policy and criminal law doctrine. Keiichi Yamanaka is professor emeritus at Kansai University in Osaka and conducts comparative research on Japanese and German criminal law.

Available digitally at [inlibra.com](https://www.inlibra.com)

Available in bookstores or free of shipping costs at [nomos-shop.de](https://www.nomos-shop.de) | Customer Service +49 7221 2104-222 | service@nomos.de

All prices include VAT



Nomos